
   

Utlåtande 2015: RI + III (Dnr 146-736/2015) 

 

 

Ändring av taxa år 2015 för vuxenverksamhet på 

prioriterade ungdomstider 
Förslag från idrottsnämnden 
 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Beslutet i ”Budget 2015 för Stockholms stad och inriktning för 2016 och 

2017 samt ägardirektiv 2015-2017 för koncernen Stockholms Stadshus, 

avseende bilaga 7 ”Taxor m.m. ”När verksamhet för vuxna bokas på tider 

då ungdomar prioriteras (tidiga kvällstider) gäller privattaxa istället för 

föreningstaxa.”, upphör att gälla från och med att kommunfullmäktiges 

beslut är justerat.   

 

 

 

Föredragande borgarråden Karin Wanngård och Emilia Bjuggren 

anför följande. 

 

Ärendet 

 

I samband med budget 2015 fastställde kommunfullmäktige taxor för år 2015 

enligt idrottsnämndens förslag. Idrottsnämnden önskar upphäva en 

taxeförändring som anger att när verksamhet för vuxna bokas på tider då 

ungdomar prioriteras (kl. 16-21) ska privattaxa gälla istället för föreningstaxa. 

Ett upphävande av den nuvarande formuleringen har marginell påverkan på 

nämndens budget.  
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Beredning 

 

Ärendet har initierats av idrottsnämnden och remitterats till 

stadsledningskontoret.  

Stadsledningskontoret konstaterar att ett upphävande av den nuvarande 

formuleringen har marginell påverkan på nämndens budget och föreslår att 

kommunstyrelsen föreslår godkänna förslaget 

 

Våra synpunkter 

 

Taxenivåerna för stadens anläggningar ska fastställas så att de gynnar barn- 

och ungdomsverksamhet samt de övriga målgrupper som prioriterats i det 

idrottspolitiska programmet. Beslutet att revidera taxorna för vuxen- och 

elitverksamhet på de mest attraktiva tiderna skedde för att öka andelen som går 

till barn och unga. Utfallet av detta beslut har dock inte fått önskad effekt utan 

istället enbart lett till negativa ekonomiska konsekvenser för de berörda 

föreningarna. Inte minst har de kapitalsvaga idrotter vars elitverksamhet i 

mångt och mycket består av just de grupper som vi har som mål att stödja, 

drabbats. Därför tas nu ett omtag i frågan. Ett uppskjutande av beslutet under 

nästkommande säsong ger förutsättningar för en dialog med idrottsrörelsen 

innan beslut fattas om nästa års taxor. 

 

Bilaga 

Reservationer m.m. 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådens förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Anna König Jerlmyr, Joakim 

Larsson och Cecilia Brinck (alla M) och borgarrådet Lotta Edholm (FP) enligt 

följande. 

 

I grund och botten tror vi att det är nödvändigt med ekonomiska styrmedel för att 

frigöra attraktiva träningstider till barn och ungdomar. Vi inom Alliansen står fast vid 

vår uppfattning att det är det idrottspolitiska programmet som ska styra 

idrottsnämndens arbete och prioriteringar. Det var också mot bakgrund av det 

idrottspolitiska programmet som vi lade fram förslaget att göra om 

fördelningsprinciperna och revidera taxorna i syftet att ge barn och unga mer utrymme 

på attraktiva träningstider. En enig idrottsnämnd gjorde då bedömningen att vuxen- 

och elitföreningar har bättre förutsättningar för att träna på obekväma tider men ansåg 

att det behövdes ekonomiska styrmedel för att få ett reellt genomslag i det arbetet.   
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Vi står principiellt fortfarande kvar vid vårt tidigare ställningstagande avseende 

taxorna och fördelningsprinciperna. Däremot ser vi att beslutet inte förefaller få 

önskad effekt eftersom det inte tros frigöra mer tider till barn- och ungdomsidrotten 

utan istället riskerar att bli en ekonomisk börda för föreningarna. Syftet var aldrig att 

öka nämndens intäkter utan taxornas utformning var tänkt som ett ekonomiskt 

styrmedel. Vi är därför beredda att skjuta upp implementeringen av de nya taxorna i 

avvaktan på en dialog mellan idrottsnämnden, specialidrottsförbunden och 

föreningarna i syfte att hitta en lösning på hur fler tider ska frigöras för barn- och 

ungdomsidrotten. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Beslutet i ”Budget 2015 för Stockholms stad och inriktning för 2016 och 

2017 samt ägardirektiv 2015-2017 för koncernen Stockholms Stadshus, 

avseende bilaga 7 ”Taxor m.m. ”När verksamhet för vuxna bokas på tider 

då ungdomar prioriteras (tidiga kvällstider) gäller privattaxa istället för 

föreningstaxa.”, upphör att gälla från och med att kommunfullmäktiges 

beslut är justerat.   

 

Stockholm den  

På kommunstyrelsens vägnar: 

K A R I N  W A N N G Å R D  

 

Emilia Bjuggren 

Ulrika Gunnarsson 
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Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Idrottsnämnden beslutade i den 17 juni 2014 att föreslå kommunfullmäktige 

att fastställa taxor enligt tjänsteutlåtandet ”Förslag till nya och ändrade taxor 

2015 samt kriterier för vissa taxor” (dnr 413-520-2014). 

I samband med budget 2015 fastställde kommunfullmäktige taxor för år 

2015 enligt idrottsnämndens förslag. 

En förändring som föreslogs och därefter fastställdes av 

kommunfullmäktige var att när verksamhet för vuxna bokas på tider då 

ungdomar prioriteras (kl. 16-21) ska privattaxa gälla istället för föreningstaxa. 

Syftet med förändringen var att öka andelen tid som används av ungdomar, då 

förhoppningen var att fler vuxenlag skulle välja att träna på andra tider. Flera 

synpunkter har inkommit till idrottsnämnden under början av år 2015, som 

tyder på att förändringen eventuellt inte kommer att få önskad effekt och 

därmed endast innebära en ökad kostnad för berörda föreningar. 

Idrottsnämnden beslutade den 14 april 2015 att föreslå kommunfullmäktige 

att genomförandet av taxeändringen år 2015, som innebär att privattaxa gäller 

istället för den subventionerade föreningstaxan när vuxenverksamhet bokas på 

tider då ungdomar prioriteras, senareläggs. Senareläggningen avser 

innevarande säsong för utomhusidrotter och kommande inomhussäsong för 

samtliga idrotter. 

Nämnden beslutade vidare att ge idrottsförvaltningen i uppdrag att frågan 

om höjda taxor för vuxenverksamhet på prioriterad ungdomstid prövas på nytt. 

Idrottsförvaltningen kommer tillsammans med berörda idrottsförbund se över 

om det är möjligt att träffa en överenskommelse om åtgärder för att se till att 

ungdomstider enbart fördelas till barn och ungdomar, och i förekommande fall 

till elitlag, i enlighet med de av nämnden godkända fördelningsprinciperna och 

att förbunden åtar sig att medverka till detta under år 2015. 
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Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 14 april 2015 följande.  

Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att senarelägga 

genomförandet av beslutad taxeändring för vuxenverksamhet på 

prioriterade ungdomstider, enligt förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att tillsammans med berörda 

idrottsförbund träffa överenskommelse om åtgärder under 2015 för att se 

till att ungdomstider enbart fördelas till barn och ungdomar, och i 

förekommande fall till elitlag, i enlighet med de av nämnden godkända 

fördelningsprinciperna. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Regina Kevius (M), Daniele 

Fava (FP) samt Mikael Valier (KD), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Mathias Mellgren (C), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 14 april 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen föreslår att genomförandet av taxeändringen 2015, som innebär att 

privattaxa gäller istället för den subventionerade föreningstaxan när vuxenverksamhet 

bokas på tider då ungdomar prioriteras, senareläggs. Senareläggningen avser 

innevarande säsong för utomhusidrotter och kommande inomhussäsong för samtliga 

idrotter.  

Flera föreningar har lämnat synpunkter till förvaltningen där det framkommer att 

de inte har för avsikt att förlägga mer träning på tider då ungdomar inte prioriteras. 

Effekten av detta blir en stor kostnadsökning för föreningarna, vilket kommer att 

drabba såväl ungdomar som vuxna. Därmed kommer inte ändringen heller medföra att 

andelen ungdomstider ökar i önskad utstäckning, vilket var syftet med förändringen. 

Förvaltningen föreslår att frågan om höjda taxor för vuxenverksamhet på 

prioriterad ungdomstid prövas på nytt. Förvaltningen kommer tillsammans med 

berörda idrottsförbund se över om det är möjligt att träffa en överenskommelse om 

åtgärder för att se till att ungdomstider enbart fördelas till barn och ungdomar, och i 

förekommande fall till elitlag, i enlighet med de av nämnden godkända 

fördelningsprinciperna och att förbunden åtar sig att medverka till detta under 2015. 

I och med att förhoppningen var att öka andelen ungdomstid, inte intäkterna, 

beräknades förändringen endast innebära marginellt ökade intäkter för staden i budget 

2015. 
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Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Idrottsnämndens taxor fastställs i budget. I budget 2015 anges i taxebilagan för 

Planhyror att ”När verksamhet för vuxna bokas på tider då ungdomar prioriteras 

(tidiga kvällstider) gäller privattaxa istället för föreningstaxa.” I bilagetexten avses här 

föreningsanslutna vuxna, i praktiken föreningarnas elitlag. Konsekvensen för elitlagen 

har blivit att träningstillfällen på prioriterad ungdomstid har blivit dubbelt så dyra. 

Syftet med taxekonstruktionen har varit att styra vuxenidrotten mot andra tider än de 

prioriterade ungdomstiderna, inte att öka nämndens finansiering via planhyrorna. 

Stadsledningskontoret erfar att idrottsnämnden har inlett en dialog med berörda 

föreningar och önskar ett rådrum under hösten 2015 för att etablera en 

taxekonstruktion som bättre balanserat föreningarnas behov och nämndens prioritering 

av barn och ungdomar. 

Stadsledningskontoret finner att det lämpligaste förfarandet för att möta 

idrottsnämndens behov av rådrum är att kommunstyrelsen beslutar att upphäva 

formuleringen ”När verksamhet för vuxna bokas på tider då ungdomar prioriteras 

(tidiga kvällstider) gäller privattaxa istället för föreningstaxa.” Upphävandet gäller 

från och med att kommunfullmäktiges beslut justeras. I sak betyder detta att 

föreningen debiteras ordinarie föreningstaxa i stället för privattaxan. 

Idrottsnämnden tar varje år fram ett nytt taxeförslag som arbetas in i stadens 

budget, bilaga 7, ”Taxor m.m.”. Arbetet med taxeförslaget pågår och nämndens 

överväganden kring eventuella förändringar med anledning av vad som framkommit i 

detta ärende kommer att arbetas in i budget 2016.  

Stadsledningskontoret bedömer att påverkan på nämndens budget är marginell.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att godkänna den föreslagna ändringen i budget 2015; bilaga 7, ”Taxor m.m. 
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Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Idrottsnämnden  

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Regina Kevius (M), Daniele 

Fava (FP) samt Mikael Valier (KD) enligt följande. 

 

I grund och botten tror vi att det är nödvändigt med ekonomiska styrmedel för att 

frigöra attraktiva träningstider till barn och ungdomar. Vi inom Alliansen står fast vid 

vår uppfattning att det är det idrottspolitiska programmet som ska styra 

idrottsnämndens arbete och prioriteringar. Det var också mot bakgrund av det 

idrottspolitiska programmet som vi la fram förslaget att göra om 

fördelningsprinciperna och revidera taxorna i syftet att ge barn och unga mer utrymme 

på attraktiva träningstider. En enig nämnd gjorde då bedömningen att vuxen- och 

elitföreningar har bättre förutsättningar för att träna på obekväma tider men ansåg att 

det behövdes ekonomiska styrmedel för att få ett reellt genomslag i det arbetet.   

Vi står principiellt fortfarande kvar vid nämndens tidigare ställningstagande 

avseende taxorna och fördelningsprinciperna. Däremot ser vi att beslutet inte fått 

önskad effekt då det inte frigjort mer tider till barn- och ungdomsidrotten utan istället 

blivit en ekonomisk börda för föreningarna. Syftet var aldrig att öka nämndens intäkter 

utan var tänkt som ett ekonomiskt styrmedel.  Vi är därför beredda att skjuta upp 

implementeringen av de nya taxorna och ge idrottsförvaltningen i uppdrag att föra en 

dialog med specialidrottsförbunden och föreningarna i syfte att hitta en lösning på hur 

fler tider ska frigöras för barn- och ungdomsidrotten. Vi förutsätter dock att 

förvaltningen håller nämnden kontinuerligt uppdaterad. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Mathias Mellgren (C) enligt följande. 

 

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas , Folkpartiet 

liberalernas och Kristdemokraternas särskilda uttalande. 

 

 


